

Hanane Naciri, PhD, Eng

Head IT Support Unit, Telecommunication Development Bureau, ITU
Chef, Unité d'appui informatique, Bureau de développement des télécommunications, UIT



English:

Hanane is an engineer in computer science from Rabat, Morocco. She has a PhD in computer science from INRIA (Institut National de Recherche en Informatique et Automatique), France.

Today she works at the ITU (International Telecommunication Union) in Geneva as a head of the Information Technology (IT) Unit. During her career, she has designed and developed software and systems, representing the ITU and organized events at international conferences. Prior to joining the ITU, as a researcher at INRIA, she conducted research and development in the field of ICT (Information Communications technology) to establish international web standards.

Since growing up as a young girl, she has been passionate about mathematics, science, and sports, and has a taste for everything that involves team spirit and bringing people together. During her studies and international career, she has had wonderful opportunities to travel around the world and meet new and exciting people. She shares her passion for science, programming, and team working with young girls to encourage them to consider a career in science. She is also active in promoting the inclusion of more women in ICT leadership positions.

French:

Hanane est ingénieur en sciences informatiques de Rabat, Maroc. Elle a obtenu un doctorat à l'INRIA (Institut National de Recherche en Informatique et Automatique), France.

Aujourd'hui elle travaille à l'UIT (Union internationale des télécommunications) à Genève en tant que cheffe de service informatique. Au cours de sa carrière, elle a conçu et développé des logiciels et des systèmes, et a représenté l'UIT et a organisé des événements à l'occasion des grandes conférences internationales. Avant de rejoindre l'UIT, en tant que chercheuse à l'INRIA, elle a conduit des activités de recherche et développement dans le domaine des TIC (Technologies de l'Information et de la Communication) pour établir des normes internationales du Web.

Depuis son plus jeune âge, elle est passionnée par les mathématiques, les sciences et le sport, et elle est attirée par tout ce qui touche à l'esprit d'équipe et permet de rassembler les gens. Durant ses études et sa carrière internationale, elle a eu l'opportunité de voyager à travers le monde et de faire de belles rencontres. Elle aime partager sa passion pour les sciences, la programmation et le travail d'équipe avec les jeunes filles pour les encourager à envisager une carrière scientifique. Elle est également très active dans la promotion de l'inclusion des femmes dans les cercles de décisions numériques.